
 

CONCEPT BESLUITENLIJST 

Besluitenlijst van vergadering Commissie Samenleving, gehouden op datum 16-03-2017. 

Tijd: 19.30  uur 
Locatie: MBG01  
Voorzitter: J. Stam 
Commissiegriffier: K. Zwakman 

 
Aanwezig: 
CDA: E. van den Bosch, C. Selders 
GB: J. van IJzerloo, T. van Diepen 
D66: B. Knol 
PvdA: E. Meester, B. de Jong 
VVD:  M. de Vries, A. van Langen 
PWF: M. Kramer 
PW2010: A. van der Geest 
CU: S. Visser   
BAMM: A. Groot 
 
Afwezig: GL 
 
Portefeuillehouder: J. Fit  (ag pnt t/m 08 en 10), H. Nederpelt (ag pnt 09) 
 
Ambtelijke ondersteuning: ag pnt 09 A. Meijer (Samenleving) en mevr. D. Gelink (WerkSaam) 

    
 

AGENDA (tot en met agendapunt 02 samen met de Commissie B&M, voorzitter L. Plekker) 

01 Opening in de raadzaal onder voorzitterschap L. Plekker  

02 Presentatie financiële verantwoording project dorpsaccommodatie De Dres Nibbixwoud 

Zie verslag Commissie B&M d.d. 16 maart 2017. 

03 Heropening (in MBG01) en vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

04 Spreekrecht art. 16 Verordening op de raadscommissies gemeente Medemblik 2016 
Er hebben zich geen insprekers aangemeld. 
 

05 Vaststellen samenvatting commissie samenleving d.d. 2 februari 2017 
 

Op verzoek van mevr. Selders wordt de tekst bij agendapunt 10 Bespreeknotitie mantelzorg 

als volgt aangepast: CDA: Het taboe op het vragen geven van om mantelzorg dient 

doorbroken te worden. Het taboe maakt dat mensen mantelzorgers niet snel om mantelzorg 

ondersteuning vragen. Een goed initiatief voorbeeld is de mantelzorgbalie in het 

WFgasthuis. Het mantelzorgcompliment moet gemakkelijker voor langere termijn worden 

verstrekt, bij voorbeeld via koppeling aan een diagnose. Nu moet het steeds opnieuw 

jaarlijks worden aangevraagd, dit is een extra belasting. De hoogte van het bedrag moet 

terug naar het oude niveau: € 250,- ipv € 100,-. Mantelzorgers maken extra kosten, zodat 

dit bedrag daar ook al snel aan opgaat. Als doelgroepen noemt de fractie het ondersteunen 

van ouders van  kinderen met een bovengebruikelijke zorgvraag, partners van mensen met 

dementie en een chronische zieke. Ook graag aandacht voor jonge mantelzorgers en 

kinderen die een broer of zus hebben met een zorgvraag (de zgn brusjes). Ook wordt 

respijtzorg genoemd en huishoudelijke hulp kunnen ingezet worden om de 



mantelzorgerstaak te verlichten, zodat zij het kunnen volhouden. 

 
 
 

06 Toezeggingenlijst en motielijst 
 
Toezegging 527 Uitvoeringsplan Alcohol&drugs is met een infonota afgehandeld wordt 
afgevoerd. 
De lijsten worden overigens overeenkomstig het advies vastgesteld. 
 

07 Actieve informatie college 
 
Wethouder Fit informeert als volgt: 
- Er is nog geen overeenstemming met de schoolbesturen over het IHP. Het onderdeel kleine 
scholen vraagt nader overleg, naar verwachting volgt in mei een raadsvoorstel. 
- Zwembad De Weid in Andijk wordt overgedragen aan de stichting. De RUD heeft echter 
achterstallig onderhoud geconstateerd: tegelwerk en goten. In het tegelwerk zal direct 
worden voorzien, de goten worden op termijn aangepakt. Mogelijk wordt een bijdrage van 
de gemeente bij overdracht meegegeven. Hierover wordt in de Lentenota gerapporteerd. 
- De sportverenigingen zijn over het onderhoud groene sportvelden en de financiële 
afronding geïnformeerd. Bij de afronding van de harmonisatie wordt per vereniging 
maatwerk geleverd. Het raadsvoorstel gaat in april naar de raad. 
- het dorpshuis Abbekerk en De Schoof in Wervershoof worden gelijkgeschakeld met de 
andere accommodaties, maar vragen een bijzondere studie. De exploitatielasten van het 
dorpshuis Abbekerk zijn door de stichting niet te dragen. In overleg met bestuur, dorpsraad 
en horeca zijn toekomstscenario’s ontwikkeld: situatie voortzetten, verbouw&renovatie, 
nieuwbouw, nieuwbouw elders. Voor de zomer wordt een raadsvoorstel aangeboden. St De 
Schoof heeft als enige een jongerenwerker en ouderenwerker in dienst. De harmonisatie 
vraagt hier om een andere opzet, waarover het bestuur door een externe adviseur wordt 
geadviseerd.     
- Op vragen van de commissie antwoordt wethouder Fit als volgt: het raadsbesluit over het 
consultatiebureau Abbekerk wordt bij de scenario’s betrokken. Bij de overdracht van 
zwembad De Weid wordt met het stichtingsbestuur gesproken over de mate van 
zelfredzaamheid en de veiligheid van het zwembad. Er is een korte termijn 
accommodatiebeleid voor 10 jaar, waarbinnen Twisk, Abbekerk en Hauwert binnen 5 jaar 
worden opgepakt. De Sporthal Andijk is niet in dit beleid meegenomen. 
 

08 Herbenoeming lid Raad van Toezicht Allure Stichting Openbaar Primair Onderwijs  
 
Op vragen van de commissie antwoordt wethouder Fit als volgt: 
- Het college heeft een brief aan de schoolbesturen verstuurd om bij benoeming en 
herbenoeming adequater te reageren naar de gemeente. 
- Voor een oordeel over de tevredenheid met de kandidaat wordt de opvatting van het 
bestuur van St Allure gevolgd.  
 
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel als hamerstuk in de meningvormende 
vergadering geagendeerd kan worden.  
 

08.a PAUZE 
 

07.a 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Vervolg actieve informatie college door wethouder Nederpelt: 
 
- Voor de mantelzorgers wordt gratis de film ‘Het doet zo zeer’ vertoond in het filmhuis 
Oostereiland in Hoorn. Dit is een goede manier voor de gemeente en samenwerkende 
organisaties rondom mantelzorgers om met, mantelzorgers in contact te komen. 
- Over de 1ste tranche van de innovatieagenda heeft de beoordelingscommissie beschikt: 7 
van de 15 aanmeldingen zijn gehonoreerd. Op dit moment loopt de 2de tranche. Na de 3de 
tranche wordt geëvalueerd en daarover wordt de raad geïnformeerd. 
- Inmiddels huren twee zorginstellingen ruimte in het gemeentehuis. Nu nog in de 2de toren, 
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straks mogelijk in de 3de. 
Mver. Visser merkt op dat de website van de gemeente niet goed functioneert, zodat het 
haar niet lukt zich aan te melden als mantelzorger. Wethouder Nederpelt verwacht dat dit 
probleem voor de zomer verholpen is. 
 
Bespreeknotitie Concept beleidsevaluatie WerkSaam Westfriesland 
 
De voorzitter leidt het agendapunt in en vraagt de commissie te reageren op de evaluatie 
van WerkSaam van de periode van 1 januari 2015 tot 1 juli 2016. Het college wil deze 
evaluatie met de commissie bespreken en de resultaten gebruiken voor het nieuw vast te 
stellen beleidsplan. 
Fractie GB constateert dat de post ‘overig’ van 15% erg hoog is en vraagt om 
verduidelijking.  
Fractie PvdA informeert naar het opleggen van boetes bij ‘tekortschietend besef’. Mevr. 
Gelink licht toe dat dit zich voordoet wanneer bijvoorbeeld een cliënt een WW uitkering 
laat lopen en aanspraak wil maken op bijstand. Dit leidt tot een maatregel of boete. 
Fractie PW2010 informeert naar de uitvoering Couleur locale en de toeleiding naar werk, 
terwijl er werkervaring aanwezig is. Wethouder Nederpelt licht toe dat het onderdeel 
Couleur locale 10% van het budget betreft en dat dit na een aanloopperiode nog invulling 
moet krijgen. Dit kan door WerkSaam of door de gemeente gebeuren, waarbij in het laatste 
geval het budget bij de gemeente blijft. Bij toeleiding naar werk gaat het om opdoen van 
arbeidsritme. Dat is niet altijd leuk werk, maar bevordert wel de uitstroom. Er is geen 
melding bekend dat er sprake zou zijn van werkverdringing. Overigens blijkt dat de groep 
werkzoekenden tussen 45-55 groter is dan de groep >50.  
Fractie CU constateert dat het document geschreven is vanuit WerkSaam en vraagt zich af 
hoe de cliënten dit beleid beoordelen. De fractie hoort soms heel kritische reacties. Mevr. 
Gelink antwoordt dat een standaard cliëntevredenheidsonderzoek in 2015 heeft 
plaatsgevonden waaruit een waarderingscijfer 7 kwam. Dit cliënttevredenheidsonderzoek 
gaat nu in een verbeterde, meer specifieke vorm worden herhaald. Er is steeds overleg met 
een actieve cliëntenraad, die zelf informatie verzamelt, maar ook de coaches krijgen steeds 
informatie van cliënten. Wethouder Nederpelt wijst erop dat doorstroming wordt bevorderd 
wat soms tot onbegrip van de cliënten leidt. Fractie CU benadrukt de noodzaak om een 
onafhankelijk cliëntonderzoek te doen. Wethouder Nederpelt geeft aan dat er op dit 
moment geen aanleiding is om dit extern te organiseren. 
Fractie CDA informeert naar de voortzetting van SoWhat? De wethouder antwoordt dat dit 
wordt voortgezet, zolang de raad niet anders aangeeft. WerkSaam kent niet de functie 
jobcoaches, maar wel coaches die deze opleiding hebben gevolgd en er wordt 
samengewerkt met een organisatie die wel met jobcoaches werkt. Daarnaast zijn er 
opleiders voor ‘Harry’s’ , waarbij cliënten een collega als coach krijgen.WerkSaam heeft tot 
nu toe geen gebruik gemaakt van ‘participatieplaatsen’, omdat de wet vrij ingewikkeld en 
strikt is:   het gaat om additioneel werk, dus geen bestaand werk,  voor een bepaalde 
periode, waarbij zodra duidelijk wordt dat er geen doorstroming kan zijn, weer gestopt 
moet worden. De ervaring is dat mensen op zo’n plek graag daar blijven werken, zodat er 
geen sprake is van doorstroming. WerkSaam heeft daarom hier nog geen invulling aan 
gegeven. WerkSaam heeft de ‘zoektijd’ sinds een jaar afgeschaft. Deze wordt ook niet meer 
in de evaluatie meegenomen. Voor mensen met een arbeidsbeperking krijgt de werkgever 
een loonkostensubsidie voor het deel dat mensen door de beperking niet inzetbaar zijn. De 
mensen komen zelf niet in aanmerking voor de uitstroompremie. Dit wordt wel als oneerlijk 
gevoeld en zou moeten veranderen. Het eenmaal verkregen ‘schildje’ van Maatschappelijk 
Verantwoord Ondernemen behoort periodiek getoetst te worden om na te gaan of de 
onderneming nog voldoet aan de criteria. 
Op vragen van fractie D66 antwoordt mevr. Gelink dat op dit moment door de coaches nog 
niet goed wordt uitgelegd dat er een uitstroompremie is. Deze wordt bij uitstroom wel 
verstrekt. De bedoeling is dat er een prikkel van uitgaat. WerkSaam wil dit nu ook eerder in 
het traject gaan noemen t.b.v. de activerende werking. 
Op vragen van de fractie VVD licht mevr. Gelink het verzuimprotocol toe. Bij ongeoorloofde 
afwezigheid treden de coaches op en wordt melding gedaan bij de Arbo-arts. De 
loonkostensubsidie heeft in Alkmaar een langere historie, omdat Alkmaar meedeed in pilots. 
Ook maakt Alkmaar direct al een splitsing in wie wel of niet voor loonkostensubsidie in 
aanmerking komt. WerkSaam matcht eerst en kijkt vervolgens of er een mogelijkheid is van 



loonkosten subsidie. Omdat de ombudsman landelijk heeft aangegeven dat de 
werkzoekende termijn onwettig is. Daarom is deze afgeschaft.  
Fractie VVD doet de suggestie om de uitstroompremie in natura te verstrekken. Mevr. 
Gelink antwoordt dat dit nu al incidenteel gebeurd, bijvoorbeeld bij het verstrekken van 
een e-bike, wanneer er een vervoersprobleem is. De bezoekersaantallen van de loketten 
worden geregistreerd, zo wordt het WerkSaamcafé in Stedebroec heel goed bezocht, omdat 
het een volledig loket is dat meerdere gemeenten bedient. 
Fractie PWF vraagt naar mogelijke verdringing en het protocol van de FNV. Wethouder 
Nederpelt antwoordt dat er een klachteninstituut en - protocol is met werkgevers, 
werknemers, cliënten, UWV, FNV en WerkSaam. 
Fractie VVD informeert naar het instellen van een tegenprestatie. Wethouder Nederpelt 
antwoordt dat daarvoor onvoldoende politieke steun is, terwijl de administratieve kosten 
hoog zijn. 
 
De voorzitter concludeert dat alle fracties op de evaluatie hebben gereageerd en het 
college de resultaten zal gebruiken voor het nieuw vast te stellen beleidsplan van 
WerkSaam. 
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Bespreeknotitie E. v.d. Bosch Kinderen in armoede.  
 
Gestart wordt met een presentatie van de  Stichting Leergeld door dhr. Van der Raad (vz.) 
en mevr. Wever (secr.). De presentatie is als bijlage bij het verslag gevoegd. 
 
Naar aanleiding van de presentatie wordt het volgende opgemerkt: 
- Het rijk trekt structureel 100 miljoen euro uit voor gemeenten t.b.v. Kinderen in 
armoede. Niet duidelijk is of dit geld gelabeld of geoormerkt is en of er voorwaarden aan de 
besteding zijn. Deze vraag zal schriftelijk beantwoord worden. 
- Het is moeilijk om structureel contact over de ouderbijdragen op basisscholen te hebben, 
omdat de ouderbijdrage op basisscholen door oudercommissies wordt geïnd.  
- In Amsterdam worden de schoolreisjes door de gemeente betaald. 
- Armoede ontstaat soms ook vanwege een verkeerd uitgave patroon. Het zou goed zijn 
wanneer ouders aangesproken worden de juiste prioriteiten te stellen. 
- Omdat de gemeenten in West-Friesland verschillend omgaan met de armoedegrens, zou 
het goed zijn deze grens eenduidig in West-Friesland vast te stellen. 
- St. Leergeld kijkt vooral naar de positie van het kind en werkt anoniem, zodat niet bekend 
is welke kinderen worden geholpen. 
- Onderwijzers, leraren en sporttrainers zouden wellicht beter getraind moeten worden op 
de signalering van kinderarmoede.   
- De landelijke St. Leergeld betrekt ook kinderen bij de vragen over kinderen in armoede, 
zoals bij een kinderparlement en voorziet de Tweede Kamer van informatie over het 
vraagstuk. 
- Uit de beantwoording van schriftelijke vragen blijkt dat gezinnen in de 
schuldhulpverlening ook in aanmerking kunnen komen voor ondersteuning vanuit St. 
leergeld. 
- Er is afstemming tussen St. leergeld en de bijzondere bijstand die de gemeente verstrekt. 
- Het is belangrijk dat de communicatie over de mogelijkheid van de declaratie van kosten 
en het maximum daarvan erg goed is.  
 
Mevr. Van den Bosch concludeert dat in aanvulling op de kindregelingen van de gemeente 
een extra bijdrage aan St. Leergeld wenselijk is. Zij wil graag aanvullende informatie om 
een goede motie daartoe te kunnen opstellen, samen met de PvdA. Fractie PvdA, de heer 
De Jong benadrukt de noodzaak van een bundeling van informatie, omdat bijvoorbeeld de 
kosten voor het schoolfonds buiten beeld blijven. Hij benadrukt de afstemming van 
initiatieven, zodat ook duidelijk is waar mensen een beroep op kunnen doen.  
Fractie CU stelt voor in de motie op te nemen het college te vragen met een voorstel te 
komen om de mogelijkheden die er nu zijn om met de extra beschikbare middelen van het 
rijk, de St. Leergeld in staat te stellen binnen de huidige taken nog meer te doen. 
Fractie VVD benadrukt de wenselijkheid van regionale afstemming en communicatie. 
Fractie PvdA benadrukt dat het geld bedoeld is voor nieuwe projecten en nieuwe partners. 



Mevr. Van den Bosch sluit zich hierbij aan en wijst erop dat dit jaar het convenant van de 
gemeente met St. leergeld afloopt. Een verlenging hiervan met extra geld, bijvoorbeeld € 
10.000,- is gewenst.  Zij oppert de mogelijkheid van nieuwe projecten t.a.v. sociale 
vaardigheden of sociale weerbaarheid. Misschien ook extra geld voor een 
publiciteitscampagne voor St. Leergeld. Mevr. Van den Bosch vindt harmonisatie ook 
gewenst, maar zij heeft overleg gehad met CDA vertegenwoordigers in Madivosa-verband en 
verwacht dat regionale afstemming heel moeizaam zal verlopen. Daar moet Medemblik niet 
op blijven wachten. Dan is het beter zelf beleid te maken. 
 
De voorzitter concludeert dat met deze informatie een motie van CDA en PvdA wordt 
afgewacht. 
 

11 Sluiting 
 

 




